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Iktatószám: 2815-14/2023 

JEGYZŐKÖNYV 

a Városi Kulturális, Idegenforgalmi és Szociális Bizottság  

    nyílt üléséről 

 

Felvéve: Városháza, Rendezvényterem 

Ideje: 2023. június 21. 9 óra 

 

Jelen vannak: 

Mirkóczki Zita elnök 

dr. Csetneki Attila képviselő igazoltan távol 

Juhász Ádám  képviselő    

Oroján Sándor                                                   képviselő     

Dr. Pócs Alfréd                                                   képviselő                     

Aux Józsefné szakértő  

Csillag Tamás szakértő   

 

A hivatal részéről: 

 

Dr. Bánhidy Péter jegyző 
Minczér Gábor  alpolgármester 
Spisák György aljegyző 
Juhász Tamás Gazdasági Iroda vezetője 
dr. Nagy- Holló Eszter Júlia Jogi és Hatósági iroda vezetője 
Kacsó János főépitész 
Solymosné Füstös Zsuzsanna                           kontroller 
dr. Szalóczi Ilona 
Farkas Judit    
Dudás Gabriella    
Merczel Éva   
Vig-Kovács Ivett   
Józsa Réka 
Hajdúné Tóth Erika                                                                                         

Jogi és Hatósági iroda 
köznevelési ügyintéző 
kulturális ügyintéző 
köznevelési ügyintéző 
sportügyi ügyintéző 
pályázati ügyintéző 
Jogi és Hatósági Iroda csoportvezetője 

 
Tanácskozási joggal: 
Badacsonyiné Bohus Gabriella civil civil 
delegált 
Sós Tamás képviselő 
dr. Pápai Ákos képviselő 
 
 

 

Meghívottak: 
Blaskó Balázs Gárdonyi Géza Színház igazgató 
 Batkó Tünde Harlekin Bábszínház 
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Bocsiné Percze Andrea óvodavezető, Egri Kertvárosi Óvoda 
Nagy Tamásné Benedek Elek Óvoda-  
Nagy Katalin óvodavezető 
  
Jegyzőkönyvvezető:  Tóthné Dr. Kiss-Orosz Mária 

 
Mirkóczki Zita 
 
Megállapítja, hogy a Bizottság tagjai közül 4 fő jelen van, így a Bizottság határozatképes.   

(Dr. Pócs Alfréd és Juhász Ádám képviselők később érkeztek). 

Bejelenti, hogy sürgősségi indítványt nyújtott be „Előterjesztés az Eger város névhasználatával 

kapcsolatban” címmel, melyet zárt ülésen tárgyalnak. 

Javasolja, hogy az 5. számú napirendet első napirendként tárgyalják. 

 Kéri, szavazzanak a sürgősségi indítvány napirendre tűzéséről. Szavazás. Megállapítja, hogy a 

bizottság 4 igen szavazattal elfogadta. 

Kéri, szavazzanak a napirendekről.  Megállapítja, hogy a bizottság 4 igen szavazattal elfogadta a 

napirendeket. 

Jegyzőkönyv hitelesítőnek Csillag Tamást kéri fel. 

9:03-kor megérkezett az ülésterembe Dr. Pócs Alfréd bizottsági tag. 

 

 

  



3 
 

 

5./Előterjesztés a „Nagy Levente-emléktábla” létesítéséről a Faiskola utca 15. szám 
előtti területen, természetben a Faiskola utca (hrsz.: 10496) közterületén (VKISZB) 
Sós Tamás elnök  
 
Hajdúné Tóth Erika 

2009. óta nem változott az ösztöndíj támogatás összege. Minden évben 5 millió Ft-ot terveznek 

be a költségvetésbe, ami naptári évre szól és 100 fő hallgatónak lenne elegendő. Az érintettek 

száma folyamatosan csökken. Amennyiben továbbra is 5 millió Ft-ot terveznek be a 

költségvetésbe, akkor a támogatás hallgatónkként 10 ezer Ft lehetne. Ezt a minisztérium is 

kiegészíti, valamint a megye szintén hozzátehet. Egy összegben kapják meg a diákok, ami olyan 

75 ezer Ft-ot jelent és nagyjából 1 havi kollégiumi díjat ki lehet fizetni belőle. Amennyiben 

továbbra is csökken a pályázók száma, akkor még tudnak emelni a támogatáson. 

Mirkóczki Zita 

Nyilván fontos az emelés ilyen infláció mellett.  

9:06-kor megérkezett az ülésterembe Juhász Ádám bizottsági tag. 

 
Mirkóczki Zita 
 

Kérdés, hozzászólás nem lévén, kéri, szavazzanak. Megállapítja, hogy a bizottság 6 igen 

szavazattal jóváhagyta az alábbi döntést: 

 

192/2023. (VI.21) VKISZB döntés 

Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése Városi Kulturális, Idegenforgalmi és Szociális Bizottsága 

Eger Megyei Jogú Város Alapokmányáról szóló 28/2011.(VI.30.) önkormányzati rendelet 1. 

melléklet 12.2 pontja alapján a Közgyűlés által átruházott hatáskörében eljárva támogatja a „Nagy 

Levente-emléktábla” létesítését a Faiskola utca (10496 helyrajziszámú ingatlan) közterületén. 

 

Felelős: Gál Sándor irodavezető, a Városüzemeltetési Iroda vezetője   

Határidő: 2023.07.31. 

 

 
1./Előterjesztés Eger Megyei Jogú Város Közgyűlésének rendelettervezete a Bursa 
Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjrendszer helyi szabályozásáról 
szóló 39/2001. (X. 19.) rendelet módosítására (VKISZB,VPÜB,KGY) 
Mirkóczki Ádám polgármester 
  
Mirkóczki Zita 
 

Kérdés, hozzászólás nem lévén, kéri, szavazzanak. Megállapítja, hogy a bizottság 6  igen 

szavazattal támogatja a rendelettervezet Közgyűlés elé terjesztését. 

 

193/2023. (VI.21) VKISZB döntés 

 

https://eger.hu/public/uploads/vkiszb20230621_005.zip
https://eger.hu/public/uploads/vkiszb20230621_005.zip
https://eger.hu/public/uploads/vkiszb20230621_001.zip
https://eger.hu/public/uploads/vkiszb20230621_001.zip
https://eger.hu/public/uploads/vkiszb20230621_001.zip
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A Városi Kulturális, Idegenforgalmi és Szociális Bizottság támogatja az alábbi 

rendelettervezet Közgyűlés elé terjesztését 

 

 
Eger Megyei Jogú Város Közgyűlésének 

rendelettervezete 

a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjrendszer 

helyi szabályozásáról szóló 39/2001. (X. 19.) rendelet módosításáról 

 

 

Eger Megyei Jogú Város Önkormányzat Közgyűlése Magyarország Alaptörvénye 32. cikkének (1) 
a) és (2) pontjaiban kapott felhatalmazás alapján, a Bursa Hungarica Felsőoktatási 
Önkormányzati Ösztöndíjrendszer szabályait is megállapító a felsőoktatásban részt vevő 
hallgatók juttatásairól és az általuk fizetendő egyes térítésekről szóló 51/2007. (III. 26.) Korm. 
rendelethez csatlakozva a következőket rendeli el: 
 

Módosuló rendelkezések 
 

1. § 
 

A rendelet 2. § helyébe a következő rendelkezés lép. 
A rendelet alapján ösztöndíjban részesíthetők a pályázat kiírása idején Eger városban állandó 
lakóhellyel rendelkező, és a kormányrendeletben meghatározott képzési formákban résztvevő 
hallgatók. 
 

2. § 
 

A rendelet 3. § (3) bekezdés helyébe a következő rendelkezés lép. 
(3) Nem lehet szociálisan rászorulónak tekinteni azt a pályázót, akinek a családjában a vagyoni 

helyzet vizsgálata során a hasznosítható vagyon értéke meghaladja az 1993. évi III. törvény 4. § 

(1) b) pontjában meghatározott érték kétszeresét. 

 

3. § 
 

A rendelet 12. § helyébe a következő rendelkezés lép. 
Az ösztöndíjak összege hallgatónkként, mindkét pályázati típus esetén egységesen havi 10.000 - 
Ft. 

 
Záró rendelkezések 

 
Ez a rendelet a kihirdetését követő napon lép hatályba, és az azt követő napon hatályát veszti. 
Rendelkezéseit a 2023. évben benyújtott és 2024. évben folyósítandó ösztöndíj pályázatok 
elbírálása során kell alkalmazni.  
 

 Mirkóczki Ádám Dr. Bánhidy Péter 

 polgármester jegyző 
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2./Előterjesztés az önkormányzati fenntartású óvodák 2023/2024. nevelési évének 
indításához szükséges fenntartói döntésekről (VKISZB, KGY) 
Mirkóczki Ádám polgármester 
 
Meghívott: 
Bocsiné Percze Andrea óvodavezető, Egri Kertvárosi Óvoda 
Gál Judit Benedek Elek Óvoda- óvodavezető 
Nagy Katalin óvodavezető 
  
Mirkóczki Zita 
 

Kérdés, hozzászólás nem lévén, kéri, szavazzanak. Megállapítja, hogy a bizottság 6 igen 

szavazattal támogatja a határozati javaslat Közgyűlés elé terjesztését. 

 

194/2023. (VI.21) VKISZB döntés 

 

A Városi Kulturális, Idegenforgalmi és Szociális Bizottság támogatja az alábbi 

határozati javaslat Közgyűlés elé terjesztését 

 

Határozati javaslatok (egyszerű többség):1. 

Eger Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése a Benedek Elek Óvodában (székhelye: Eger, 

Vallon u. 4.) a 2023/2024. nevelési évben összesen 26 óvodai csoport indítását engedélyezi. 

Felelős: Mirkóczki Ádám polgármester megbízásából 

 Spisák György aljegyző 

Kabinet Iroda 

Határidő: 2023. szeptember 1. 

2. 

Eger Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése az Egri Kertvárosi Óvodában (székhelye: 

Eger, Ifjúság u. 4.) a 2023/2024. nevelési évben összesen 18 óvodai csoport indítását engedélyezi. 

 

Felelős: Mirkóczki Ádám polgármester megbízásából 

 Spisák György aljegyző 

Kabinet Iroda 

Határidő: 2023. szeptember 1. 

 

3. 

Eger Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése a Szivárvány Óvodában (székhelye: Eger, 

Kertész u. 100.) a 2023/2024. nevelési évben összesen 26 óvodai csoport indítását engedélyezi. 

Felelős: Mirkóczki Ádám polgármester megbízásából 

 Spisák György aljegyző 

Kabinet Iroda 

Határidő: 2023. szeptember 1. 

 

 

https://eger.hu/public/uploads/vkiszb20230621_002.zip
https://eger.hu/public/uploads/vkiszb20230621_002.zip
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4. 

Eger Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése dönt arról, hogy a Szivárvány Óvoda 

(székhelye: Eger, Kertész u. 100.) létszámkeretét a 2023/2024-es nevelési évre a fenntartó által 

engedélyezett indítható csoportjaival kapcsolatosan módosítja. A közalkalmazott szakmai 

dolgozó létszámkeret 2023. szeptember 1. hatállyal kerüljön csökkentésre 2 fővel. A 

közalkalmazott egyéb dolgozó létszámkeret 2023. szeptember 1. hatállyal kerüljön csökkentésre 

1 fővel. 

A Közgyűlés elrendeli, hogy az Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről, módosításának és 

végrehajtásának rendjéről szóló 2/2023. (II. 28.) önkormányzati rendelete módosításakor a 

létszámkeret változások kerüljenek átvezetésre mind az érintett intézmény, mind pedig az 

önkormányzat összesített létszámadatain. 

 

Felelős: Mirkóczki Ádám polgármester 

Dr. Bánhidy Péter jegyző megbízásából 

  Juhász Tamás irodavezető 

  Gazdasági Iroda 

Határidő:  2023. november 30. 

5. 

Eger Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése dönt arról, hogy a Szivárvány Óvoda 

(székhelye: Eger, Kertész u. 100.) összesen 3 fő dolgozói létszámkeret csökkentéséből adódóan a 

Szivárvány Óvoda 2023. évi költségvetése működési előirányzatok kerüljön csökkentésre 

3 727 793,-Ft-tal, melyből személyi juttatások 3.298.932.- Ft, munkaadókat terhelő járulékok és 

szociális hozzájárulási adó 428 861.- Ft.  

A Szivárvány Óvoda 2023. évi költségvetéséből elvont összeg, 3 727 793,-Ft kerüljön 

átcsoportosításra az Önkormányzat 2023. évi költségvetése V/8 „További végzettség miatti 

illetménynövelés és kettős bérigény tartaléka” címszámra. 

Felelős: Mirkóczki Ádám polgármester 

Dr. Bánhidy Péter jegyző megbízásából 

  Juhász Tamás irodavezető 

  Gazdasági Iroda 

Határidő: 2023. november 30. 

6. 

Eger Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése utasítja a Szivárvány Óvoda (székhelye: 

Eger, Kertész u. 100.) intézményvezetőjét, a 2023/2024-es nevelési évre a fenntartó által 

engedélyezett csoportok indításához szükséges munkáltatói intézkedések megtételére. 

Felelős: Mirkóczki Ádám polgármester megbízásából 

  Spisák György aljegyző  

  Kabinet Iroda 

  Nagy Katalin óvodavezető 

  Szivárvány Óvoda 

Határidő:  2023. augusztus 31. 

7. 
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Eger Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése engedélyezi a 2023/2024-es nevelési évben 

a Szivárvány Óvoda székhely óvodája (Eger, Kertész u. 100.) Napsugár csoportjában és Maci 

csoportjában a köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény 4. mellékletében meghatározott 

maximális csoportlétszámtól legfeljebb 20%-kal való eltérést.  

Felelős: Mirkóczki Ádám polgármester megbízásából 

 Spisák György aljegyző 

Kabinet Iroda 

Határidő: 2023. szeptember 1. 

 

 
3./Előterjesztés a Gárdonyi Géza Színház 2022.évi szakmai beszámolójáról (VKISZ) 
Mirkóczki Ádám polgármester 
 
Meghívott: 
Blaskó Balázs Gárdonyi Géza Színház igazgató 
  
3.napirend: 

Blaskó Balázs 

Nem is feltétlenül a beszámolóval, de a 2022. évvel kapcsolatban szeretne néhány kiegészítést 

tenni. Tegnap a VGB előtt volt és egy 50 millió Ft-os támogatás kiegészítésről beszéltek, amelyet 

Orosz Lászlóné fog a holnapi közgyűlésen előterjeszteni. A tavaly májusi közgyűlésen, - ahol a 

215 millió Ft-ot elvették a színháztól – elhangzott, azért történik mindez, mert az intézménynek 

nincs rá szüksége. A múltévben égetően szükséges lett volna az az összeg, sőt az idén nem 

tartanának itt, ha nem vonják el a forrást. Elengedhetetlen lenne a gazdasági év zárásához, a 

2023/2024-es évad megkezdéséhez. A dologi kiadások köréből 70 millió Ft + áfa átkerült a rezsi 

sorra, ezért lényeges újabb forrás. Így nem maradt semmi a produkciók létrehozására, amelyről 

az áprilisi közgyűlést megelőzően a bizottság előtt is hosszan beszámolt. A tagok jól 

emlékezhetnek arra, miről beszél. Az áprilisi közgyűlés megszavazott 20,5 millió Ft költségvetés 

kiegészítést. Ez nem támogatás, hanem a működéshez elengedhetetlen forrás. Ezt az összeget 

megkapta a színház áfa nélkül, azonban összességében 90 millió Ft körüli forráshiányról van szó. 

Az összeg hiányzik a Gárdonyi Géza Színház dologi kiadásaiból, ami szinte kizárólag a 

produkciók létrehozását jelenti.  

Megjelent hírként, az intézmény eredményesen szerepelt a minisztérium által kiírt 

pályázatokon. Összesen 70 millió Ft-ot sikerült 4 pályázaton nyerni, viszont ez mind 

kötelezettséggel terhelt. Ezek nem helyettesítik a hiányzó forrást. 

Nagyon kéri a bizottságot, támogassa az anyagot, amit Orosz Lászlóné fog előterjeszteni a 

holnapi közgyűlésen.   

Mirkóczki Zita 

Nyilván az nem a napirendhez tartozik, amit most direktorúr elmondott. Az Orosz Lászlóné 

képviselő asszony előterjesztése nincs a bizottság előtt. Lényeges lett volna, hogy itt is 

megtárgyalják ne csak a VGB előtt. 

Blaskó Balázs 

A holnapi VPÜB ülésén is napirend lesz a téma. Ő is furcsának tartotta, hogy nem tárgyalja a 

kulturális bizottság, ezért is tartotta lényegesnek a tájékoztatást.  

https://eger.hu/public/uploads/vkiszb20230621_003.zip
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Mirkóczki Zita 

A napirend igazából a 2022-es évről szól. Van egy fenntartói megállapodás, amit a színházzal 

kötöttek. Különböző számok vannak benne, amelyeket nem lát teljesülni. A szerződés 

értelmében évadonként 180 előadást kellene tartani és 150 valósult meg.  

Blaskó Balázs 

Túlteljesítették a 180-at.  

Mirkóczki Zita 

Ez a nehézség benne, így ellenőrizni a táblázatban foglaltakat, ahol 135 szerepel, valamint 

további 15 székhelyen kívül. Itt nem teljesül ez a szám. Nyilván sok minden közrejátszik ebben, 

de az 50 ezres nézőszám sem teljesül. Ismételten az a kérdés, hogyan fogják tudni ezt elérni. 

Ráadásul a múltév még könnyebb volt, mint az idei a színház tekintetében. Most 2,5 hónapot be 

volt zárva a színház. Hogyan fogja teljesíteni ezeket a számokat? Kérdezi, lehet hozzáigazítani a 

fenntartói megállapodást a valós számokhoz, vagy pedig az intézménynek kell teljesíteni a 

szerződésben foglaltakat.  

Nem tudja pontosan, mennyi a társulat létszáma. A dolgozókat tudja, 117 fő.  

Blaskó Balázs 

A társulat létszáma 31, 32 fő.  

Mirkóczki Zita 

Látható, nehéz helyzetben van a színház, hiszen elmarad a bevétel, az előadásszám, illetve a 

nézőszám egyaránt. A Gazdasági Irodától szeretné tudni: a jegy- és bérletbevétel miként alakult 

tavaly.  

A beszámoló szöveges része nem támasztotta pontosan alá. Ezek a számok a lényegesek: az 

eladott jegyekből, bérletekből származó bevételek, a néző-, az előadások száma, ehhez mennyi 

a társulati, a dolgozói létszám és ezek aránya.   

Blaskó Balázs 

Nem szabad elfelejteni a fenntartói megállapodás megkötésének idejét. Egy pandémiával terhelt 

időszakot követően, ami a teljes 2020-as, 2021-es évet lefedte, majd a következő év még a járvány 

okozta hatásokkal volt terhelt. A 2022-es naptári évet úgy kezdték el, közvetlenül az évadnyitó 

társulati ülés után polgármesterúr egy sajtótájékoztatón közölte, hogy a Gárdonyi Géza 

Színházat be kívánja zárni, több kulturális intézménnyel együtt.  

Ismerni kell a bérletvásárlási szokásokat. Akkor még volt lehetőség arra, hogy lefoglaltatták a 

bérletüket a nézők, majd az első bérletes előadás előtt 10 nappal kifizették. Ugyan ezt a 

polgármesteri elképzelést a közgyűlés leszavazta, azonban a hír hatására 1500 fő nem vette át a 

bérletét. Ez okozta, csak 8 előadást játszottak egy-egy bemutatóból. Amikor az önkormányzat 

egy ilyen bejelentést megelőzően nem egyeztet a kulturális élet képviselőivel, akkor ennek ez a 

következménye. Ezek az összetevők hatnak ki a megállapodásban foglaltak teljesülésére. Nem 

várt események következtek be úgymint: egy ilyen bejelentés, az energiaválság, a háború okozta 

infláció. Ezek hatásait mind figyelembe kell venni. Nem lehet ettől függetlenül kezelni egy ilyen 

fenntartói megállapodásban teljesülteket.   

Dr. Pócs Alfréd 
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Az inflációnál sosem lehet úgy kezelni a kultúrát, mint a gazdaságot. Csak nagyon kicsit lehet 

emelni, meg kell előlegezni, meg kell tervezni. A hirtelen emelésnek az lesz a következménye, 

hogy elmennek a bérletesek és mindenki. A válsághelyzet elviszi az embereket, a félelem 

eltávolítja a kultúrától, holott éppen a feszültség oldásának eszköze. 

Szerinte, mindenképp támogatniuk kell a színházat és meg kell előlegezni az összeget.  

Mirkóczki Zita 

Egyetért képviselőúrral, de akkor is szükséges egy intézkedési terv. Tisztázni kell, ennyi pénzük 

van, ha még valamennyit ad az önkormányzat, akkor mit kap cserébe.  

Dr. Pócs Alfréd 

Már az is elég, ha fenntartja azt, ami van. Nem kell többet várni tőle. 

Mirkóczki Zita 

Valami egyensúlyt kell találni. Nem elvárható, hogy adja ki folyamatosan az önkormányzat az 

összegeket és közben a teljesítmény nem megfelelő. Kell, hogy a bevétel emelkedjen, elsősorban 

a jegy- és bérlet bevételekből. Ez jelenti a nézőszámot, illetve azt, az egrieknek ténylegesen 

szükségük van a színházra és valójában érdeklődnek iránta. 

Nem színházellenes, hanem azt szeretné, ha jól működne az intézmény. Jó lenne, ha minél 

többen akarnának menni.   

Minczér Gábor 

Nem érti Orosz Lászlóné előterjesztését. Az ominózus közgyűlésen arról döntöttek, 

gyorssegélyként 20,5 millió Ft-ot adnak a színháznak. Továbbá, hogy létrejön az a 

munkacsoport, amelyik elemzi a színház gazdasági helyzetét, min és hogyan lehetne módosítani 

a hatékonyság érdekében. A további 50 millió Ft annak a függvénye volt, hogy a munkacsoport 

egyességre jut. Ez nem történt meg és holnap a közgyűlésnek döntenie kell, ennek hiányában. 

Úgy értesült, egy nagy pályázati lehetőség volt a színház számára, aminek keretében dologi 

kiadásokra is lehetett volna forrást igényelni. Nyilván nem tudja, hogy miért ezeket ítélték meg, 

de információi alapján, a direktorúr által említett működési költségekre szintén lehetett volna 

kérni. 

A közgyűlésnek a nagy egészet kell tekintenie és nem állnak túl jól. 2,2 milliárd Ft volt tervezve 

ingatlaneladásból, melyből 15 millió Ft teljesült. Megérti a színház problémáját, igazat ad Pócs 

képviselőúrnak is, a kultúra valóban fokozza az emberek biztonságérzetét, de nekik a nagy 

egészben kell gondolkodni. A többi intézmény is jelentkezhetne. Most kapta meg az intézkedési 

tervet az EKVI-től a felújításokra. Nem tudja, miből fogják a pénzt összerakni rá. Érinti a 

bölcsődéket, az óvodákat, az idősek otthonait stb. A Berva-völgyi Idősek Otthonát meg lehet 

nézni, milyen állapotban van. Az önkormányzat nem kivételezhet egyik intézménnyel sem. 

Blaskó Balázs 

Hangsúlyozza ismételten, amennyiben a 215 millió Ft elvonására nem kerül sor, akkor most nem 

lenne probléma. Nem volna színház-ügy és munkacsoport, működne megfelelően az intézmény. 

A felmerülő problémákat önerőből meg tudnák oldani. Ez olyan szörnyű helyzet, amire senki 

nem számított. Miként lehetett azt mondani, hogy a színháznak nincs szüksége 215 millió Ft-ra?  
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Mirkóczki Zita 

Tudomása van arról, hogy zajlik egy ÁSZSZ vizsgálat, amely reményei szerint, rávilágít majd a 

problémára. Bízik abban, ők is kapnak képet erről, mert jó lenne szakemberektől értesülni a 

helyzetről és lezárni a témát. Direktorúr szerint hiányzik a 215 millió Ft, a szakiroda szerint pedig 

nem. Így nagyon nehéz, szeretne tiszta képet kapni az ÁSZSZ-től. A témáról a vizsgálat lezárultát 

követően lesz érdemes beszélni.  

Dr. Pápai Ákos 

Látta az évadzáró előadást, ami nagyon színvonalas volt, tetszett a közönségnek. Sajnálná, ha ez 

a lehetőség megszűnne. Abban nincs vita közöttük, hogy egy ilyen gazdasági helyzetben 

mennyire nehéz feladat a színház fenntartása a városnak. Kérdés, Eger bevállalja-e azt a 

szégyent, hogy más kisebb megyeszékhely előtt zárja be a színházát. Kéri, ezt mérlegeljék.  

Mirkóczki Zita 

Igaza van Pápai képviselőúrnak, viszont azt szeretné, ha nemcsak a jelenleg színházba járóknak 

lenne jó, hanem minél többen szeretnének odajárni. 

Szombathelyen 79 fő dolgozója van a színháznak és ebből 20 fős a társulat.  

Dr. Pápai Ákos 

Nézzék meg, az elmúlt 3-4 évben a kultúráért felelős városvezetők, miként nyilatkoztak a 

színházról, észre kell venni, hogyan hatott ez a bérleteladásra. Jó lenne, ha végre nem lenne 

botrány a színház körül és a képviselők látogatnák az előadásokat, tudják, miről döntenek. Fel 

lett állítva a vizsgálóbizottság, azonban a mai napig nincs vége, mert feldobják a botrányt, aztán 

otthagyják.   

Mirkóczki Zita 

Milyen vizsgálóbizottságról beszél képviselőúr?  

Dr. Pápai Ákos 

Amit a Covid alatt állítottak fel. 

Mirkóczki Zita 

Pápai képviselőúr tagja annak a bizottságnak.  

Dr. Pápai Ákos 

Nincs vége, a bizottsági elnök már nem is képviselő, mert lemondott. 

Mirkóczki Zita 

Erről nem tud nyilatkozni. 

Dr. Pápai Ákos 

Ez szégyen, az önkormányzatiság megcsúfolása. 

Mirkóczki Zita 

Azt tudja, ha valaki akar venni bérletet, akkor megteszi és látogatja a színházat. Ő is ezt teszi, 

örül a meghívásoknak, élni szokott vele, amikor megteheti, ott van az előadásokon. Nagy 
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lelkesedéssel fogadta a „Színházi Olimpiát” különösen, amiért tánc is volt benne. Ráadásul kiváló 

izraeli együttesről volt szó. 

Már kapott az intézmény 20 millió Ft-ot, most adnának 50 millió Ft-ot, illetve kapott az államtól 

77 millió Ft-ot.  

Blaskó Balázs 

Ezeket szét kell választani. A 77 millió Ft, amit nyertek, meghatározott célokra van. Nem a 

színházi évad megvalósítására szolgál, hanem bizonyos feladatok teljesítésére. Van elszámolási 

rendje, amit nem lehet figyelmen kívül hagyni. A működési forrás, bizonyos eszközbeszerzésről. 

58 millió Ft-ot nyertek arra, hogy intelligens lámpákat, hangpultokat tudjanak cserélni, az 

előadások minőségének javítása érdekében. 6 millió Ft-ot kaptak a XII. Stúdiótánc Fesztivál 

megrendezésére, valamint egy 3 + 1 gyerek előadáscsomagra szintén 6 millió Ft-ot nyertek. 

Ezeket meg kell valósítani. Amennyiben ezeket az összegeket négyfelé osztja, akkor 1,5 millió Ft 

jut egy-egy előadásra. Bizonyos problémákat enyhít a pályázati forrás, viszont nem oldja meg. 

Az utóbbit az jelenti, ha megkapja a színház a hiányzó 70 millió Ft-ot. Ez mindig is hiányozni 

fog, amit pótolni szükséges. 

A város kapott 950 millió Ft-ot az energiaválság enyhítésére. Abból a pénzből kellett volna a 

hiányzó összeget betenni a színháznak és nem elvenni. Nem is érti a logikáját.  

Dr. Pócs Alfréd 

1,7 milliárd Ft-ba került az energia-veszélyhelyzet az önkormányzatnak, amiből csak 900 millió 

Ft-ot kapott vissza. Országosan teszik tönkre az önkormányzatokat. Szerinte támogassa az 

önkormányzat a színházat, mert nem jó, ha mind tönkre megy. Vállalja be, hogy negatív lesz a 

mérlege. Kifelé hangsúlyozni kellene, csak az 50%-át kapták meg az energiaáraknak.  

Mirkóczki Zita 

Szeretné, amennyiben a színház, illetve az önkormányzat között létrejött megállapodást 

felülvizsgálnák. Megnéznék, hogy tudja-e teljesíteni az abban foglalt célokat. Szerinte 

szerződésszegés, amennyiben nem. Valószínűleg még szankciók is szerepelnek benne és jó lenne 

ezt elkerülni. 

Kéri irodavezető urat, nézzék meg a fenntartói megállapodást. Változtatni szükséges-e a 

célokon, mert nem fognak teljesülni. Tavaly sem történt meg. Amennyiben teljesült, akkor kéri 

kimutatni a tényleges előadás-, valamint nézőszámot. Nyilván senkinek nem célja botrányt 

kelteni.  

Dr. Pápai Ákos 

Arra kéri a bizottsági elnök asszonyt, a jövőben pozitívan nyilatkozzon az intézményről és 

biztassa a város, illetve a környéken lakókat a színházi előadások látogatására.  

Mirkóczki Zita 

Hiába mondja, ha az emberek másként gondolják, de igyekszik így nyilatkozni. Ezzel szemben 

az is lényeges, hogy a működéshez színházi intézkedési tervet lássanak a túlélés végett. Ehhez 

biztosan hozzá tudnak tenni valamennyi forrást, mert egyelőre csak a bezárásról tudnak 

határozni.  

Blaskó Balázs 

Milyen intézkedési tervre gondol? 
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Mirkóczki Zita 

Ezt szeretné tudni. 

Blaskó Balázs 

Az intézkedési terv, a műsorterv, melyet a színház társulata teljesít. Az elmúlt 10 évben 

működött a dolog, mert az utolsó 3 év értékelhetetlen, a színháztól független okokból. Nem lehet 

ugyanazt a teljesítményt számonkérni, amit 2020. március 12-ig. Milyen jogalapon és etikai 

szempontból lehetne?  

                                                                                                                                                                                                                                                               
Mirkóczki Zita 
 

Kérdés, hozzászólás nem lévén, kéri, szavazzanak. Megállapítja, hogy a bizottság 4   igen és 2 

tartózkodás szavazattal jóváhagyta a szakmai beszámolót 

 

195/2023. (VI.21) VKISZB döntés 

 

A Városi Kulturális, Idegenforgalmi és Szociális Bizottság a Közgyűlés által átruházott 

hatáskörében jóváhagyja a Gárdonyi Géza Színház 2022. évi szakmai beszámolóját. 

Felelős: Mirkóczki Ádám  

polgármester megbízásából 

Spisák György aljegyző, Kabinet Iroda 

irodavezető 

    Határidő: 2023. június 21. 

4./Előterjesztés a Harlekin Bábszínház 2022.évi szakmai beszámolójáról (VKISZ) 
Mirkóczki Ádám polgármester 
 
Meghívott: 
Szűcs Réka igazgató Harlekin Bábszínház 
  
Batkó Tünde 

A 2022-es évet még Éry-Kovács András vezette, igazgatóasszonynak nem sok mondanivalója lett 

volna, hiszen csak művészként vett részt a színház életében. Felülteljesítették az 

előadásszámokat. 

Mirkóczki Zita 

Ez még az Éry-Kovács igazgatóúr ideje volt. Szűcs Réka igazgatóasszony még rendezőként, 

bábművészként vett részt benne. Azt látja, teljesültek a szerződésben foglalt számok minden 

formában. Örömét fejezi ki, amiért ilyen sikeresen működik a bábszínház, látja a lelkesedést. 3 

hónapja zajlik a Színházi Olimpia, melynek keretében 26 előadás valósult meg. Nem saját 

előadások voltak, hanem meghívott művészekkel, továbbá kurzusokat tartottak. Egészen 

elképesztő munkát végeznek. 9-10 millió Ft-ból gazdálkodott a társulat és több, mint 20 előadást 

valósított meg ebből az összegből. Nem von párhuzamot a nyugalom érdekében a másik 

intézménnyel. A bábszínházban ráadásul nagyon kicsi a nézőtér, összesen 100-an férnek be. 

Reméli, előbb-utóbb kicsi lesz a Harlekin.  

https://eger.hu/public/uploads/vkiszb20230621_004.zip
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Dr. Pápai Ákos 

A Harlekin Bábszínház valóban megérdemli a dicséretet. 

Elnök asszony most is belekeverte a színházat. Inkább támogatni kellene és akkor a nézőszám is 

növekedne.   

Mirkóczki Zita 

Közpénzekről döntenek és ezért a nézők, illetve a lakosság érdekét kell előtérbe helyezni. Itt van 

ebben nehézség. Tőle járhatnának sokan a színházba, de nem így történik.  

Dr. Pápai Ákos 

3 évre visszamenőleg meg kell nézni a közgyűléseket, hányszor volt olyan, amikor elnök asszony 

pozitívan állt volna a színházhoz kulturális bizottság elnökeként.  

Mirkóczki Zita 

Az a feladata, hogy időnként rávilágítson a problémákra és megoldás szülessen belőle. Igyekezett 

az utóbbi időben a legpozitívabban hozzáállni ezekhez a dolgokhoz, azonban meglehetősen 

nehéz, amikor ilyen számokat lát. Nem a képviselő dolga odacsalogatni a nézőket, hanem a 

színház vezetésé.   

Minczér Gábor 

Valóban az elmúlt 3 év sok mindennel terhelt volt, de már az előző polgármester is 2019-et 

megelőzően próbálta anyagilag visszafogni egy kicsit a színházat. Már akkor is elhangzott olyan 

vélemény, hogy a színvonal csökkent. Ebbe ne menjenek bele, mivel direktorúr nincs jelen és 

nem tudja magát megvédeni. Igazgatóúr azt mondta, 1 milliárd Ft-ból tudna jó színházat 

csinálni. Adják neki oda ezt az összeget és majd meglátják, viszont akkor sok másra nem fog 

jutni forrás. 

Dr. Pápai Ákos 

Valóban volt az elmúlt 3 hónapban pozitív elmozdulás elnök asszony részéről a színház 

tekintetében a nyilatkozatait illetően, azonban most azt látja, hogy megtorpant.  

Mirkóczki Zita 

Azért, mert megkapták a rengeteg anyagot és az adatokat. Ezt a direktorúrtól kérték, de nem 

volt hajlandó megküldeni, ezért az iroda összerakta. Látja a teljesülés adatait, ami elszomorítja. 

A színház megmentése a célja, hiszen egy megyei jogú városnak rendelkeznie kell ilyen 

intézménnyel. Ellenben nem mindegy, miként működik és hová teszik a közpénzt.  

Dr. Pápai Ákos 

Nem önálló gazdálkodású a színház. 

Mirkóczki Zita 

Intézményként működik. 

Dr. Pápai Ákos 

Igen, de a gazdálkodását ki intézi? 
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Mirkóczki Zita 

Önállóan is gazdálkodhatott volna, ha hagyja. 

Dr. Pápai Ákos 

Most is rajta kéri számon, amikor a pénzügyi kezelését a hivatalban intézik.   

Juhász Tamás 

A gazdálkodásért az intézményvezető a felelős. A kötelezettségvállalás, a szerződések 

előkészítése az ő feladata.  

Dr. Pápai Ákos 

A kötelezettségvállalást ki csinálja? 

Juhász Tamás 

Az intézményvezető. A Gazdasági Iroda a pénzügyi ellenjegyzést végzi. Megvizsgálják, hogy 

amikor a szerződés előkészítve megérkezik, annak a fedezete az intézmény költségvetésében 

biztosított-e. Amennyiben igen, akkor a pénzügyi ellenjegyzést ráteszik és az intézményvezető 

felelőssége a szerződés megkötése. Az iroda egy pénzügyi ellenőrzést végez annak érdekében, 

hogy az intézmény ne vállalhassa magát túl.  

Dr. Pápai Ákos 

Úgy gondolja, ha a hivatalban minden pénzügyi dokumentáció rendelkezésre áll, akkor számára 

ez csak csuklóztatás.  

Mirkóczki Zita 

Nonprofittá lehetett volna alakítani a színházat, önálló tevékenységgel. Direktorúr mindent 

megmozgatott azért, hogy ne legyen az. Attól félt, nem fogja tudni fenntartani.  

Dr. Pápai Ákos 

A csuklóztatásra várja a választ. 

Mirkóczki Zita 

Nem akar válaszolni. Volt lehetőség, hogy saját maga intézze. Így is, úgy is felelőséggel tartozik 

az önkormányzat az intézmény iránt. Szabadabban tudott volna gazdálkodni a színház. Miután 

a direktorúr nem szerette volna, így van egy grémium a hivatal részéről, ami vizsgálja, hogy ne 

fusson túl a pénzekkel. 

Spisák György 

Képviselőúrnak úgy tűnik, nincs mindenre kiterjedő információja. A bizottság, ami felállt, 

instrukciókat fogalmazott meg a direktorúr irányába. Ezek nem kizárólag számok, hanem 

produkciós és szakmai elvárások. Ebben a Gazdasági Irodának nincs kompetenciája. Itt nem volt 

konstruktív együttműködés.  

Mirkóczki Zita 

Szeretné lezárni a színház témáját. Holnap elmondhatja képviselőúr a közgyűlésen a 

véleményét, mert ott lesz Orosz Lászlóné előterjesztése.  

Dr. Pápai Ákos 
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Kéri, kerüljön fel a honlapra az eseti bizottsággal kapcsolatos minden anyag, továbbá küldjék 

meg a képviselők részére, mert egyáltalán nincs információjuk a bizottság munkájáról.  

Mirkóczki Zita 

Kaptak anyagot, de külön adathordozón, mert olyan információkat tartalmaz, amelyeket nem 

lehet nyilvánosság elé tárni. Alá kellett írni egy nyilatkozatot, hogy nem adják át 3. személynek. 

Képviselőúr akkor kaphat majd információkat, amikor lezárul a munkacsoport tevékenysége. 

Rengeteg anyag, ezért nagyon sok időt kíván az átnézése.  

Dr. Pócs Alfréd elhagyta az üléstermet 9:50-kor. 

 
Mirkóczki Zita 
 

Kérdés, hozzászólás nem lévén, kéri, szavazzanak. Megállapítja, hogy a bizottság 5  igen 

szavazattal (Dr. Pócs Alfréd nem szavazott)  jóváhagyta a szakmai beszámolót. 

 

196/2023. (VI.21) VKISZB döntés 

 

A Városi Kulturális, Idegenforgalmi és Szociális Bizottság a Közgyűlés által átruházott 

hatáskörében jóváhagyja a Harlekin Bábszínház 2022. évi szakmai beszámolóját. 

Felelős: Mirkóczki Ádám  

polgármester megbízásából 

Spisák György aljegyző, Kabinet Iroda 

vezetője 

    Határidő: 2023. június 21. 
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6./Előterjesztés az Alapítvány a Komplex Kultúrakutatásért Alapítvány által bérelt 
Kepes Intézetről való döntésről (VKISZB, KGY) 
Mirkóczki Ádám polgármester 

az előterjesztő visszavonta 
 

7./Előterjesztés a Felsőváros Ünnepe rendezvény támogatásáról (VKISZB,VPÜB,KGY) 
Minczér Gábor alpolgármester 
 
Minczér Gábor 

Az elmúlt 10 évben nagyon jól működött. Pataki Zsuzsa igazgató asszonnyal egyeztetett és ő is 

úgy gondolja, folytatni kell, mert egy sikeres felsővárosi rendezvényről van szó. Forrást kellett rá 

találni, mivel a pályázat kifutott. Ezt a címszámot találták a finanszírozására. 

Mirkóczki Zita 

Egyetért alpolgármesterúrral felsővárosi képviselőként. Rendkívül lényegesnek tartja a 

„Felsőváros Csillaga” elnevezésű rendezvényt. Azért szomorú, mert lezárult a pályázat és egyre 

kevesebb a program. Már hallja az elégedetlenséget a lakók részéről. Bízik abban, lesz valami 

megoldás arra vonatkozóan, hogy ne csak ez az egy esemény valósulhasson meg. Voltak 

rendezvények gyerekeknek, időseknek, voltak koncertek stb. Szerette volna ezeket folytatni, 

meg volt rá a szándéka. Támogatandónak tartja.  

Badacsonyiné Bohus Gabriella 

Előszeretettel látogat ki a felsővárosi programokra és azt tapasztalja, hogy az ott lakóknak 

igényük, illetve szükségük van a rendezvényekre. Közel 15 ezren laknak abban a városrészben. 

Támogatandónak tartja a megvalósítást, hiszen megérdemli a lakóközösség. Forrás nélkül nincs 

kultúra.  

 
Mirkóczki Zita 
 

Kérdés, hozzászólás nem lévén, kéri, szavazzanak. Megállapítja, hogy a bizottság 5   igen 

szavazattal jóváhagyta mind a kettő döntési javaslatot (Dr. Pócs Alfréd képviselő nem szavazott)  

 

197/2023. (VI.21) VKISZB döntés 

1. Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése Városi Kulturális, Idegenforgalmi és Szociális Bizottsága a 

Közgyűlés által átruházott hatáskörben eljárva dönt arról, hogy a Felsőváros Ünnepe rendezvény 

megvalósítására 4.500.000,- Ft, azaz négymillióötszázezer forint forrást biztosít. Fedezete a 2023. 

évi költségvetés II/12/1/1/5/K címszáma. 

 

Felelős:  Mirkóczki Ádám polgármester megbízásából: 

Juhász Tamás, Gazdasági Iroda irodavezető, 

Spisák György, Kabinet Iroda irodavezető 

Határidő: azonnal 

 

198/2023. (VI.21) VKISZB döntés 

 

https://eger.hu/public/uploads/vkiszb20230621_006.zip
https://eger.hu/public/uploads/vkiszb20230621_006.zip
https://eger.hu/public/uploads/eloterjesztes-felsovaros-unnepe_64901f5768e5e.docx
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A Városi Kulturális, Idegenforgalmi és Szociális Bizottság támogatja az alábbi 

határozati javaslat Közgyűlés elé terjesztését 

  
2. Eger Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése elrendeli a II/12/1/1/5/K 
Idegenforgalmi jelentőségű rendezvények címszám Egyéb működési célú kiadások 
előirányzatának csökkentését 4.500.000,- Ft-tal, az I/1/-/1/3/K Egri Kulturális és Művészeti 
Központ dologi kiadások címszám egyidejű emelésével. A fenti összeget 
pótelőirányzatként az intézmény részére biztosítjuk. 
 

Felelős: Mirkóczki Ádám Polgármester megbízásából: 

Juhász Tamás Gazdasági Irodavezető, 

Spisák György Kabinet Irodavezető, 

Dolenszky-Szőke Szilvia intézménygazdálkodási csoportvezető 

 

Határidő: 2023. július 5.  

 

 
8./Előterjesztés az „Eger Rallye 2023” támogatásáról (VKISZB, VPÜB,KGY) 
Mirkóczki Ádám polgármester 
  
Mirkóczki Zita 
 

Kérdés, hozzászólás nem lévén, kéri, szavazzanak. Megállapítja, hogy a bizottság 5   igen 

szavazattal támogatja a határozati javaslat Közgyűlés elé terjesztését. 

 

199/2023. (VI.21) VKISZB döntés 

 

A Városi Kulturális, Idegenforgalmi és Szociális Bizottság támogatja az alábbi 

határozati javaslat Közgyűlés elé terjesztését:  

 

Határozati javaslat (egyszerű többség): 

1. Eger Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése a 240/2023. (IV.27.) számú közgyűlési 

határozatát akként módosítja, hogy a határozat utolsó, harmadik sora törlésre kerül, a 

szövegezése az alábbira változik: 

S.sz. Szervezet neve  Támogatás célja  Támogatási 
összeg 

1. Magyar Búvár Szakszövetség  CMAS Uszonyosúszó 
Európa-bajnokság 

           1 000 000  

2. Egri Sportiskola Sportegyesület 72. Bornemissza Gergely 
Nemzetközi Utánpótlás 
Ökölvívó Emlékverseny  

             500 000  

              1 500 000  

 

Felelős:  Mirkóczki Ádám polgármester megbízásából:  

https://eger.hu/public/uploads/vkiszb20230621_008.zip
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 Juhász Tamás Gazdasági Iroda irodavezető  
 Spisák György aljegyző  
Határidő:  2023. december 31.  

 

2.Eger Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése a Tomee Transped Kft. (székhelye: 3994 

Pálháza, Móra Ferenc utca 15.; adószáma: 12821930-2-05, nyilvántartási száma: 05 09 033743) 

részére a 2023. július 14. – 16. között megrendezésre kerülő „Eger Rallye 2023” működési 

költségeinek fedezésére bruttó 3 000 000 Ft, azaz Hárommillió forint támogatást nyújt. A 

támogatás összege az Önkormányzat 2023. évi költségvetése II/13/1/1/5/K – Idegenforgalmi 

jelentőségű sportesemények címszámán rendelkezésre áll.  

 

Felelős:  Mirkóczki Ádám polgármester megbízásából:  
 Juhász Tamás Gazdasági Iroda irodavezető  

 Spisák György aljegyző  
Határidő:  2023. december 31.  

 

 
9./Előterjesztés az önkormányzat és az önkormányzati intézmények előirányzatainak 
módosítására (VGB, VPÜB, VKISZB, KGY) 
Mirkóczki Ádám polgármester 
  
Mirkóczki Zita 

Nem lát plusz előirányzatot hozzá, pedig szokott beérkezni. Mit jelent az: „A tényleges kiadások 

elszámolása után szükséges azok rendezése.”. 

Juhász Tamás 

Ez azt jelenti, az előirányzat rendelkezésre áll, azonban nem mindegy, melyik helyről lett 

tervezve a kiadás. A tervezési szakaszban nem feltétlenül ismert ez az információ.  

Mirkóczki Zita 

Mi az az összeg, ami teljesül?  

Juhász Tamás 

A 4. pontban található. Dologi kiadásból …58:39 millió Ft-ot vesznek le és tesznek át a személyi 

jellegűre. 

Mirkóczki Zita 

Mennyit kaptak a „Színházi Olimpiára” a színházak? 26 millió Ft-ra emlékszik. 

Juhász Tamás 

Pontos összeget nem tud mondani, de a nagyságrend helyes. 

Mirkóczki Zita 

Kéri, holnapra nézze meg irodavezető úr.   

  

https://eger.hu/public/uploads/vkiszb20230621_009.zip
https://eger.hu/public/uploads/vkiszb20230621_009.zip
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Mirkóczki Zita 
 

Kérdés, hozzászólás nem lévén, kéri, szavazzanak. Megállapítja, hogy a bizottság 5   igen 

szavazattal támogatja a határozati javaslat Közgyűlés elé terjesztését. 

 

200/2023. (VI.21) VKISZB döntés 

 

A Városi Kulturális, Idegenforgalmi és Szociális Bizottság támogatja az alábbi 

határozati javaslat Közgyűlés elé terjesztését 

 
Határozati javaslat (egyszerű többség):       

1. Eger Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése elrendeli az önkormányzat 
2023. évi költségvetés II/151/-/2/7/K Önkormányzati feladatellátás kiadásai / 
Intézmények tervszerű kisfelújítása / - / Felhalmozási költségvetés / Felújítások címszám 
kötelező feladat 26 millió Ft összeggel történő csökkentését az I/10/-/2/7/K 
Önkormányzati költségvetési szervek / Egri Közszolgáltatások Városi Intézménye / - / 
Felhalmozási költségvetés / Felújítások címszám kötelező feladat 26 millió Ft összeggel 
történő egyidejű növelésével.  
 
 

Felelős: Mirkóczki Ádám Polgármester  
Juhász Tamás Gazdasági Irodavezető  
 
Határidő: 2023. július 30.     

 

Eger Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése elrendeli az önkormányzat 2023. évi 

költségvetés V/9/-/-/5/K Tartalékok / - / - / Önkormányzati feladatellátás tartaléka címszám 

kötelező feladat 10 millió Ft összeggel történő csökkentését az I/10/-/1/3/K Önkormányzati 

költségvetési szervek / Egri Közszolgáltatások Városi Intézménye / - / Működési költségvetés / 

Dologi kiadások címszám kötelező feladat 10 millió Ft összeggel történő egyidejű növelésével. 

 
Felelős: Mirkóczki Ádám Polgármester  
Juhász Tamás Gazdasági Irodavezető  
 
Határidő: 2023. július 30.     
 
 

2. Eger Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése elrendeli a II/12/2/1/3/K Gárdonyi 
Napok címszám dologi kiadások kiemelt előirányzatának csökkentését 700.000 Ft-tal, az 
I/12/-/1/3/K Dobó István Vármúzeum dologi kiadások címszám egyidejű emelésével. A 
fenti összeget pótelőirányzatként az intézmény részére biztosítjuk. 

3.  
Felelős:  Mirkóczki Ádám Polgármester 

Juhász Tamás Gazdasági Irodavezető 

      Spisák György Kabinet Irodavezető 

Határidő:  2023. július 31.  
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4. Eger Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése elrendeli    
- az I/8/-/1/3/K Önkormányzati költségvetési szervek / Gárdonyi Géza Színház / 
Működési költségvetés / Dologi kiadások címszám kötelező feladat 4.767.080 Ft 
összeggel történő csökkentését,  
- az I/8/-/1/1/K Önkormányzati költségvetési szervek / Gárdonyi Géza Színház / 
Működési költségvetés / Személyi juttatások címszám kötelező feladat 4.473.000 Ft 
összeggel,  
- az I/8/-/1/2/K Önkormányzati költségvetési szervek / Gárdonyi Géza Színház / 
Működési költségvetés / Munkaadókat terhelő járulékok és szociális hozzájárulási adó 
címszám kötelező feladat 177.080 Ft összeggel, valamint  
- az I/8/-/2/6/K Önkormányzati költségvetési szervek / Gárdonyi Géza Színház / 
Felhalmozási költségvetés / Beruházások címszám kötelező feladat 117.000 Ft összeggel 
történő egyidejű növelésével. 

Felelős: Mirkóczki Ádám Polgármester 

     Juhász Tamás Gazdasági Irodavezető, 

   Spisák György Kabinet Irodavezető 

     Határidő: 2023. július 31.   

 
10./Előterjesztés önkormányzati bérlakásokra vonatkozó bérlőkijelölési jog 
meghosszabbításáról (VKISZB, KGY) 
Mirkóczki Ádám polgármester 
 
Mirkóczki Zita 

A rendőrségről, valamint a bábszínházról van szó az előterjesztésben. Rendkívül lényegesnek 

tartja a dolgot. A bábszínház 1 lakással kevesebbet kért.   

A bizottság egyhangúlag, 5 igen szavazattal elfogadta a határozati javaslatokat. 

Mirkóczki Zita 

Hogy állnak a nyári rendezvények szerződései, aláírásai, valamint a bizottsági döntések 

végrehajtása? Mely rendezvények megállapodásai nem íródtak még alá és került ezáltal a 

megszervezésük veszélybe? Már június közepe van és rendkívül nehéz úgy szervezni, hogy még 

nincs szerződés aláírva. Aljegyzőúrtól várja a választ, mert az ő irodájához tartozik. 

Spisák György 

Nem. 

Mirkóczki Zita 

Ellenben a szerződés elkészítése igen. 

Spisák György 

Folyamatában vannak a szerződések, áprilistól kezdték megkötni őket. Az augusztusi 

rendezvények már meg vannak kötve.  

Mirkóczki Zita 

https://eger.hu/public/uploads/vkiszb20230621_010.zip
https://eger.hu/public/uploads/vkiszb20230621_010.zip
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A legutóbbi közgyűlésen Juhász Ádám képviselőúr kérte a kamatbevételek összegét. Nem kaptak 

választ arra a kérdésre, miként alakultak a március-május hónapok kamatbevételei, mivel ennek 

terhére lettek a rendezvények betervezve. Szeretnének erre választ kapni a múltkori közgyűlés 

óta. Melyek azok, amik augusztusban lennének, mert nagyon rövid a szervezésre rendelkezésre 

álló idő. El tudják kezdeni így a munkát, hogy nincs aláírt szerződés, illetve támogatás, vagy 

éppen az a cél, hogy ezek a rendezvények ne valósuljanak meg? 

Spisák György 

A kérdést nem veszi rossznéven. Bizonyára megértik a bizottság tagjai azt a kialakult helyzetet, 

amiben az iroda dolgozik. Talán ők vannak a legnehezebb helyzetben az irodán. Született egy 

közgyűlési döntés, amit a hivatalnak teljesítenie szükséges. Ezen dolgoznak. Áprilistól azok a 

szerződések lettek megkötve, amelyek rendelkezésre álltak. Ez idáig panasz vagy negatív 

észrevétel nem érkezett, viszont forrás oldalon már nem az iroda kompetenciája. Ők nem 

szelektáltak, nem súlyoztak, nem vettek ki egyetlen rendezvényt sem. Folyamatában 

szerződnek, ahogy a rendezvények ütemezve vannak. A költségvetés elfogadását illetően, 

többször elhangzott közgyűlésen, valamint bizottsági ülésen, hogy a bevételi oldal teljesülése 

adja a kiadások finanszírozásának lehetőségét. Juhász Tamást kell megkeresni a kamatbevétel 

alakulásával kapcsolatban, de közgyűlésen be is fog számolni róla. Nem kíván ebbe belemenni, 

mert minden alkalommal elhangzik, egyensúlyi költségvetésről van szó. Jelenleg ez nem valósul 

meg, mert a bevételek elmaradnak a tervezettekhez képest. Nincs ingatlaneladás, a 

kamatbevételekről lehet beszámolni. Természetesen az irodánál csapódik le a probléma. A 

szervezők is napi szinten érdeklődnek Dudás Gabriellánál. Meglehetősen kellemetlen a helyzet. 

Folyamatosan egyeztetnek, de hamarosan el fognak jutni arra a pontra, amikor nem tudnak 

szerződni, mert elfogy a forrás.  

Mirkóczki Zita 

Mely rendezvényeknek nincs aláírva a megállapodása? 

Spisák György 

Augusztusnál tartanak. 

Dudás Gabriella 

Felsorolja a programokat: …1:08:50 Szalon, az Ostrom, a Szimfonikus Zenekar, a Strandfesztivál, 

illetve az őszi programok.   

Mirkóczki Zita 

Az utóbbiak teljesülése augusztus végén van? A bevételek beérkezéséhez lett szabva a határidő.  

Spisák György 

A későbbi rendezvényekről nem is szeretne most beszélni, addig még bármi történhet. A 

probléma, az augusztusi rendezvényekkel van. Augusztus 7-tel bezárólag rendben vannak. Azon 

túl is van, amit már tudnak finanszírozni.  

Mirkóczki Zita 

A Strandfesztivál júliusi program és a létesítmény az idén 90 éves, a szerződése pedig nincs 

aláírva. 

A várnak a 10 millió Ft-ja, ami a Végvári Vigasságokhoz kapcsolódik és az „Ostrom”? Sok év után 

az idén először nem lesz az Egri csillagok keretében Ostrom? Az utóbbi program, kifejezetten 
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egri különlegesség. Azt nem szabad meg nem rendezni pénzhiányra való hivatkozással. 

Egyáltalán meg lehet még szervezni? 

   Azért nem érkezik panasz, mert nem mindenki szereti, illetve nem akarnak problémát. Nyilván 

normális működést szeretnének. 

Meg tudják oldani, hogy ne maradjon a város 2023-ban Ostrom nélkül?  

Spisák György 

Valószínűleg félreértette elnök asszony, amikor „panaszt” említett. Arra utalt, hogy az eddig 

megkötött megállapodások vonatkozásában nem érkezett panasz.  

Nyilvánvalóan a fedezet nélküliség az oka annak, hogy nehéz helyzetben vannak. Amennyiben 

elfogy a pénz, akkor igen rossz helyzetbe kerülnek. A mindennapok a problémák kezeléséről 

szólnak.  

Dr. Pócs Alfréd 10:10-kor visszatért az ülésterembe. 

Csillag Tamás 

Úgy érezte az elmúlt hónapokban, amire szándék volt, arra sikerült megoldást találni. Az előző 

napirendi pontokban 8 millió Ft-ot szavaztak meg a felsővárosi programra, valamint a Rally-ra. 

Azt érzi, ha keresik, akkor a költségvetésben lehet szabad forrást találni. Az „Ostrom” esetében 

egy ikonikus eseményről van szó, ami az elmúlt 10 évben egy rendkívül sikeres és bejáratott 

rendezvénnyé vált. Lehet úgy dönteni, hogy az idén nem valósul meg a rendezvény, azonban 

lényeges a mielőbbi elhatározás. Értesítenie kellene a szereplőket, mert igen nagy tiszteletlenség 

velük szemben, hogy bizonytalanságban tartják őket. Még anyagi káruk is keletkezik, hiszen 

szállást foglalnak a városban. Egy ilyen rendezvény előkészítése, közel 1 éves időtartam. Tavaly 

november-december környékén kezdődött a közös gondolkodás, majd a tavasszal megtörtént az 

egyeztetés a szereplőkkel, közreműködőkkel. Mindenki startra készen áll. Jelenleg nem tudott 

nekik mit mondani. A színészek már tanulnák a szerepet, érdeklődnek a próbák időpontja felől. 

Eredetileg a program előtt 2 hónappal szerette volna lemondani, ha nem valósul meg. Most úgy 

döntött, megvárja a mai bizottsági ülést, valamint a holnapi közgyűlést, de pénteken 

mindenképp értesíteni szeretné az érintetteket. 

Juhász Tamás irodavezető úrnak írt kéthete, aztán egy hete egy levelet, de a mai napig nem 

kapott választ a rendezvény státuszát illetően. Panaszkodni nem fog, mert azzal nem jutnak 

előrébb. Mindössze egy tájékoztatást szeretett volna kapni a dolgok állásáról, mert nem 

szerencsés idáig húzni a döntést. 

Úgy érzi, a maga részéről megtett mindent. A támogatás igénylésekor sokkal kevesebb összeg 

lett megállapítva. Elsőként a szerzői jogdíjat csökkentette le. Próbálta életben tartani a 

programot. 

Tavaly volt egy próbálkozás, ami kudarcba fulladt. Most lehetne visszatérni az eredeti 

kerékvágásba, ami már bizonyított. Amennyiben nincs rá igény, akkor nem fogja erőltetni, mivel 

nem az ő feladata. Meg tudja szervezni, azonban, ha nincs rá igény, akkor engedjék el.  

Mirkóczki Zita 

Péntek a határidő, lesz a városban „Ostrom”, vagy több év után először nem.  

Csillag Tamás 
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Egyszer leültek szűkebb körben és tájékoztatást adott, miként tudják ezeket a programokat 

csinálni, életben tartani. Az idén, rendkívül nehéz az „Egri csillagokhoz” a hagyományőrző 

csoportokat biztosítani. Jövőre, ha ez a tendencia marad, akkor a musicalt is el lehet felejteni.  

Dr. Pócs Alfréd 

Ez a város életében annyira fontos, hogy meg kell csinálni még akkor is, ha negatív lesz a 

költségvetése az önkormányzatnak. Nem a hivatal a hibás, hanem a kormány, aki nem fizet. 

Minczér Gábor 

Igen, elvonások vannak, a kormány a hibás. 2019-hez képest 2,5 milliárd Ft-tal kevesebből 

gazdálkodik a város. Jövőre még rosszabb lesz, miután 300 millió Ft-tal többet kell fizetni a 

szolidaritási alapba. Egyszerűen nem fogják átutalni ezt az összeget.  

Dr. Pócs Alfréd 

A digitális pénz is így lesz, ezért kell ragaszkodni a készpénzhez. 

Minczér Gábor 

Ez a büdzsé, ezt mindenki látja. 

Dr. Pócs Alfréd 

Negatívat termelnek és kész. 

Minczér Gábor 

Nem lehet többet kifizetni, mint amennyi a bevétel. 

Dr. Pócs Alfréd 

Vegyenek fel hitelt. 

Minczér Gábor 

Nem lehet. Jelenleg is a fejlesztési hitelre várnak. Rengeteg projekt megvalósulása arra vár, hogy 

megkapják-e ezt a hitelt. Tavaly a 400 millió Ft igényeltből, csak 63,5 millió Ft-ot engedélyezett 

a kormány. Látható, szétesik a város. Hosszasan lehetne sorolni a problémákat. 

Dr. Pócs Alfréd 

Valamit ki kell találni, nem lehet így hagyni. 

Minczér Gábor 

Mit csináljanak?   

Mirkóczki Zita 

Egy ikonikus rendezvényről van szó. Az Egri vár „Ostromáról, illetve a köré kapcsolódó 

programelemekről. Ez nagyon fontos a városnak, vagy ki kell mondani, hogy nem kerül 

megrendezésre.  

Minczér Gábor 

Hogyne kellene a rendezvény. Nem erről van szó. Döntés kérdése, hogy melyiket támogatják és 

melyiket nem. Súlyozni kell, ha egy bizonyos összeg van, akkor azt kell elosztani és nem lehet 

többet.  
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Oroján Sándor 

  Alpolgármesterúr azt mondta: 2,5 milliárd Ft-tal kevesebből gazdálkodik az önkormányzat, 

mint 3 évvel ezelőtt. Ezt a pluszt érezte a város akkor? 

Minczér Gábor 

Az egy nagy kérdés, hogy mire költötte az előző városvezetés. Képviselőúr már megint belehozta 

a politikát.  

Oroján Sándor 

Amire a városvezetés szeretné, arra van pénz.  

Minczér Gábor 

Annyi minden lenne a saját és mások körzetében is, amit meg kellene csinálni, de nincs rá forrás. 

Ne emlegessék az Oroján képviselőúr körzetét. A Lenkey utcából egyfolytában érdeklődnek, de 

nem tudja, miből lesz rá pénz. Oroján képviselőúr olyan előterjesztést hozott, amit nem is lehet 

megvalósítani, mivel műemlékkörnyék és nem lehet aszfaltozni, csak újrakövezni. Nem fogják 

tudni végrehajtani. A fejetlen döntéshozatal megy. Megfelezték az iparűzési adót, elvették a 

gépjárműadót és szolidaritási hozzájárulást kell fizetni. Az utóbbi 1,1 milliárd Ft, illetve a 3 év 

alatt legalább 50%-os áremelkedés történt.   

Mirkóczki Zita 

Már megint elmennek más irányba. 

Minczér Gábor 

Minősíti a múltkori közgyűlést, hogy Oroján képviselőúrék miként gondolkodnak, amikor Orosz 

Lászlóné azt mondta: a jelenlegi városvezetés alkalmatlan, miután csak az 56%-a teljesült a 

pénzügyi kiadásoknak. 2 évet nézett meg a 2019. előtti időszakból, ahol 51, 52%-on teljesült.  

Csillag Tamás 

Elismeri, milyen nehéz helyzetben van a költségvetés. Teljesen világos, hogy nem könnyű. Az 

Eger Rally egy jó program, amit ő maga is megszavazott. Amennyiben összehasonlítják a 

rendezvényeket, akkor a rally esetében egy szabadtéri, ingyenes programról van szó.  

A decemberi megbeszélésen mondta igazgatóúr, hogy egy rendezvény nélküli hétvégén 2-3 ezer 

látogatója van a várnak. Amikor „Ostrom” van, akkor 8-12 ezer fő. Ez 15-20 millió Ft bevételt 

jelent attól függően, hogy miként oszlik meg a teljes, valamint a kedvezményes jegyár egymással. 

Ebben nincs program, ez csak az alapbevétel. A támogatás nagy része visszafolyik a vár 

büdzséjébe. Szerinte azért érdemes ebbe invesztálni, mert a város idegenforgalma is megérzi, ha 

ilyen volumenű rendezvények maradnak el. Gyulán szintén erre az időszakra építenek, de 

nyilván nincs annyira fajsúlyos, mint az Egri vár és Dobó István.  

Juhász Ádám 

Az ő előterjesztése volt tavaly évvégén az idegenforgalmi adó megemelése, amit az Eger 

Idegenforgalmáért Egyesület úgy támogatott, hogy kérte, ebből az adóbevételből jusson a 

rendezvényekre. Jelen „Bikavér Ünnepe” elnevezésű programra rekord összeget biztosít a 

bizottság, amiért nagyon hálásak a borászok. Az idegenforgalmi adóbevételből nem jut majd egy 

ilyen rendezvényre? Ennek értelmében a 10%-os emelésnek nem volt értelme, hiszen nem tudják 

arra fordítani a többletet, mint amire tervezték.   
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Dr. Pápai Ákos 

Az „Ostrom”, az Egri vár, Gárdonyi olyan jellemzői Egernek, amely máshol megismételhetetlen. 

Ez kellene, hogy legyen az idegenforgalom zászlós hajója. Felesleges olyan programokat 

létrehozni, ami mindenhol van. Ezeket a rendezvényeket szükséges még inkább felpumpálni.  

Dr. Pócs Alfréd 

Kéri, készítsenek most egy olyan javaslatot, melyik rendezvénytől vesznek el forrást, de az 

„Ostrom” mindenképp maradjon meg. Akkor nem kell máshonnan átcsoportosítani. Egernek ez 

a program nagyon fontos. Kérjék meg a hivatalt, adjanak lehetőséget a választásra. 

Mirkóczki Zita 

Úgy tudja, 210 millió Ft lett megszavazva a rendezvényekre a 150 millió Ft helyett. Szerinte van 

mód a programok támogatására és nem kell elvenni egyiktől sem. Pluszban adtak mos a 

Felsővárosnak, mert ez nem szerepelt az eredetiben. Szerinte elköltve csak 150 millió Ft lett. 

Minczér Gábor 

Az azért volt mert megnézték, hogy ennyi még nincs lekötve abból az összegből, ami 

rendelkezésre állt. Tehát, nem még pluszban tették hozzá.  

Mirkóczki Zita 

Igaza van alpolgármesterúrnak. Eredetileg 210 millió Ft lett megszavazva és le lett belőle kötve 

150 millió Ft. Ehhez jöttek még további kérések. A Cantus Agriensis részesült még 700 ezer Ft 

támogatásban, valamint a Szepesi-féle könyv kiadására ítéltek meg 800 ezer Ft-ot. Még mindig 

van ott pénz, ha akarja az önkormányzat, elvonhatja másra. A 150 millió Ft-ban benne van az 

„Ostrom”.  

Minczér Gábor 

A 150 millió Ft-nak sem biztosított a fedezeti oldala, nem még a 210 milliónak.  

Mirkóczki Zita 

Érti, csak amíg nem látja a kamatbevételeket, addig nem tud erről határozni. 

Minczér Gábor 

Meg kell érteni, nem úgy működik, hogy a kamatbevételek címkézve vannak a 

nagyrendezvényekre. Beérkezik a költségvetésbe és időarányosan teljesítik belőle a kiadásokat.  

Mirkóczki Zita 

Igen, viszont tudható, melyik rendezvénynek milyen fedezete van. Arról volt szó, hogy a 

kamatbevételek a nagyrendezvényekre mennek. Tudja, hogy irodavezető úr elkezdte költeni 

minden másra.  

Minczér Gábor 

Nem úgy működik. Amikor érkezik egy számla máshonnan, azt ki kell fizetni. A prioritásokat fel 

kell állítani. Ki lehet most bármit fizetni, csak elképzelhető, hogy akkor novemberben már a 

fizetések utalásával is probléma lesz. A bevételi oldalon nem teljesült 2,2 milliárd Ft az ingatlan 

értékesítésekből. Ez nagyon sok pénz, amit nem lehet a tartalékkal megoldani.  

Spisák György 
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A költségvetés elkészítését szakemberek végzik, ami egy szakmai anyag és ez vitathatatlan. 

Akkor vita is volt ebből, hogy a rendezvények szervezői miként vannak tájékoztatva. Volt az 

EKMK-ban is többször egyeztetés. Tudomása szerint, egy kolléga is felvételre került, aki a 

rendezvényeket koordinálja. Polgármester úr szintén tartott tájékoztatást a szervezők számára. 

A szakapparátus úgy látta, 70 millió Ft állt rendelkezésre a turisztikai rendezvények 

támogatására. Nyilvánvalóan ez az összeg egészévre nem elegendő, viszont vissza lehet majd 

térni rá májusban, a beszámolási időszakban. Akkor a bevételek alakulásának megfelelően lehet 

majd módosítani. Úgy emlékszik, a rendezvényszervezők ennek megfelelően fogadták a dolgot. 

Akkor az, egy felelősséggel teljes kijelentés volt. Ezzel ellentétesen született egy közgyűlési 

döntés, Forrás oldalon meg lett emelve 150 millió Ft-ra és a hozzárendelt bevétel nem teljesült 

abban az időszakban. Amikor megtörténik, akkor meglesz rá a fedezet. Ez akkor, fikció volt. A 

szervezők nyilván azt szerették volna, ha a 150 millió Ft felosztásra kerül. A szóban forgó 

rendezvény 27 millió Ft-tal szerepel a tervben. Kéri, legyenek tekintettel a szakirodára. A 

fedezetet a szakapparátus igazolja le és ezt meg is teszik, amíg rendben vannak. Így is 

meghaladták már a 70 millió Ft-ot, mert jelenleg nagyjából 80 millió Ft van lekötve a rendezvény 

oldalon. A 150 millió Ft-ot, viszont nem tudják biztonsággal szerződésszerűen odaadni. Ők 

vannak nehéz helyzetben, mivel náluk csapódik le a dolog. Joggal telefonál a szervező, hogy van 

közgyűlési döntés, mi lesz a rendezvényével.  

Mirkóczki Zita 

Az eredeti költségvetésben, amit polgármester úr beterjesztett, nem volt kamatbevétel tervezve. 

Ezt kifejezetten ők kérték, hogy kerüljön bele 200 millió Ft-tal, majd később 250 millió Ft-ra lett 

megemelve. A közgyűlésen elhangzott: a kamatbevételt nem szokás betervezni, de ez nem igaz, 

mert mindig is be volt. Tehát ők betették a bevételt és ahhoz rendelték a rendezvényeket. 

Februárra már beérkezett 65 millió Ft kamatbevétel. Tisztában van azzal, a pályázati forrásokat 

nem lehet erre fordítani. Tudni szeretné, hogy mennyi a március-június hónapokra a 

kamatbevétel. Az adóbevételeknek is jó kamata van. A 250 millió Ft-ban van 100 millió Ft plusz. 

Reméli, az majd egyéb problémákat szintén megold, de egyelőre a 150 millió Ft részéről 

beszélnek. Tartalmazza: az Ostromot, a Gárdonyi napokat, a Kamaraopera Fesztivált, a 

Kultúrszalont,  az Együtős napot, valamint a Szimfonikus Zenekar támogatását. Szerencse, 

amiért támogatták ez utóbbit, miután egy fillért sem kaptak az állami többlettámogatásból. Az 

önkormányzat nélkül nem tudtak volna tovább működni. Mindösszesen arról szólt a történet, 

hogy ők beletették a költségvetésbe, aminek egy részét a rendezvényekre szánták.  

Juhász Ádám 

Tökéletesen érti, amit aljegyzőúr, illetve alpolgármesterúr mondanak az egyensúlyi 

költségvetésről. A téma kapcsán, csak szavakkal dobálóznak, viszont valós tények nem kerülnek 

bemutatásra. Amennyiben negyed- vagy félévente látnák ezeket az adatokat, akkor jobban 

elhinnék. Az idegenforgalmi adót növelték, mégis ugyanannyi került betervezésre, mint tavaly. 

Nem lett növekmény beállítva az idei évre. Nyilvánvalóan a költségvetés összeállítói azt 

prognosztizálják, hogy csökkenni fog a vendégéjszakák száma és ezért kevesebb idegenforgalmi 

adó fog befolyni, holott a gazdasági oldalak folyamatosan arról tájékoztatnak, hogy Eger 

rekorder ebben. Ez az egyik forráslehetőség. A másik a kamatbevétel. Erről is sokat beszéltek 

már. Nyilvánvalóan a pályázati források ilyen irányú bevételei kizárólag arra használhatók fel. 

Ugyanakkor az önkormányzat sajátbevételeinek kamatai minden egyébre fordítható, ami 

jelenleg kétszámjegyű kamatláb. Ennek teljesüléséről a kimutatást ezek szerint holnap fogják 

megkapni. Nyilván ez fontos a felelős döntéshez. Amennyiben nincs elég forrás, akkor priorizálni 

szükséges a rendezvények között, ha van, akkor biztosítani kell az „Ostromra”.  
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Minczér Gábor 

Beterveztek a költségvetésbe egy bizonyos összeget. Az ellenzék betervezett még hozzá 

valamennyit, azonban az eredetileg betervezettből egy jelentős összeg az ingatlaneladásból 

származó bevétel lett volna, amiből minimális teljesült eddig. Érti, találtak még forrást a 

kamatbevételből, csak az a probléma, hogy az eredeti költségvetés teljesülése sem valósult meg. 

Tehát, amit találtak, azt már rég elnyelte a költségvetés, ez a probléma. 

Mirkóczki Zita 

Az a fiktív költségvetés, amit alpolgármesterúrék terveztek, az pedig a valós, amit ők. Elhitték, 

hogy ezek a fiktív számok valósak.  

Minczér Gábor 

Miért fiktív? Minden évben összeállítja a szakiroda. Beérkezik egy igény, illetve egy bevételi terv. 

Korsós László úgy prognosztizálja, kevesebb lesz az idegenforgalmi adóbevétel az elemzés 

ellenére is, mert nincs kihasználva a szálláshelyek jelentős része. Ez miért fiktív? Amikor a 

Vígnert át kellett adni az egyháznak, akkor annak kivételét a költségvetésből miért nem 

szavazták meg? Nem érti a logikát. Most itt tartanak. A költségvetés számokból áll, nem lehet 

átverni, ha az egyik oldalon ennyi van, a másikon is annyinak kell lennie. 

Dr. Pápai Ákos 

Legutóbbi közgyűlésen tett egy javaslatot. Több, mint 70 millió Ft-ból támogattak 3 alapítványi 

iskolát. Amikor ilyen gazdasági helyzetben van az önkormányzat, akkor nincs erre szükség, 

oldják meg maguk. Ezt az előterjesztést nem szavazták meg, most itt van az eredménye. A 

szallas.hu-ról annyit, az egy kirakat, egy semmi, amivel a politikusok takaróznak, közben az 

egzakt adatok azt mutatják, hogy a szálláshelyek kihasználtsága 23%-on teljesült tavaly. A 

legnagyobb küldő ország Egerben Ukrajna volt. Ez katasztrófa. Lehet hinni a szallas.hu-nak, csak 

az alapján nincs bevétele az önkormányzatnak.   

Mirkóczki Zita 

Arra szeretne választ kapni: ezeket a szerződéseket sikerül-e a pénteki napon aláírni vagy nem. 

Nyilván a rendezvény megtartását követően kerülnek kiállításra nagyrészt a számlák. A program 

után kell fizetnie a szervezőnek. Így még mindig van 2 hónapnyi idő szinte a kamatbevételek 

teljesülésére. Amennyiben nincs aláírva a megállapodás, úgy nagyon nehéz elkezdeni egy ilyen 

horderejű rendezvény szervezését. .  

Csillag Tamás 

28 millió Ft volt az igény és 23 millió Ft lett a támogatás. A kiadások 70-80%-a a teljesülést 

követően kerül kifizetésre. Akkor már ott van a jegybevétel a vármúzeumnál. Ennek az összegét 

nem lehet megmondani, de nagyjából 15-20 millió Ft közé tehető. Összességében nem 23 millió 

Ft támogatásról van szó, hanem annak és a jegybevételből származó bevételnek a 

különbözetéről.  

Badacsonyiné Bohus Gabriella 

Mindig azon kardoskodik, hogy az idegenforgalmi adónak legalább a 70%-a a turizmusra legyen 

visszaforgatva, hiszen ez egy bevétel a városnak. Ezt a pénzt az idegenek fizetik be Egernek. A 

szallas.hu elemzése azért pozitív, mert az egy reklám a városnak. Az ikonikus rendezvények, 

amelyek összefonódnak Eger nevével, kifejezetten a várban megvalósított programok: a Végvári 

Vigasságok, illetve az Ostrom. Minden évben kellene ehhez forrást biztosítani a 
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körülményeknek megfelelően, amihez egy végleges döntés szükséges. Nyilván a többi program 

is lényeges, azonban ezek azok, amik kiemelkednek. Vannak továbbá olyan rendezvények 

szintén, amelyeket intézmények, kiállítóhelyek valósítanak meg, saját vagy más forrásokból 

jelentős mértékben.    

Mirkóczki Zita 

Bízik abban, péntekig realizálódik a helyzet. Örül annak, hogy újra tudtak beszélni a 

problémáról.  

 

 Mirkóczki Zita 
 

Kérdés, hozzászólás nem lévén, kéri, szavazzanak. Megállapítja, hogy a bizottság 5   igen 

szavazattal támogatja a határozati javaslat Közgyűlés elé terjesztését. 

 

201/2023. (VI.21) VKISZB döntés 

A Városi Kulturális, Idegenforgalmi és Szociális Bizottság támogatja az alábbi 

határozati javaslat Közgyűlés elé terjesztését 

 

Határozati javaslat (egyszerű többség): 

1.) Eger Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Harlekin Bábszínház részére  
az Eger, Rákóczi út 8. IX/166. szám alatti 1 szobás 33 m2 alapterületű összkomfortos, az Eger, 

Rákóczi út 8. X/185. szám alatti 1 szobás 33 m2 alapterületű összkomfortos, az Eger, Rákóczi út 

10. III/53. szám alatti 1 szobás 31 m2 alapterületű összkomfortos, az Eger, Rákóczi út 10. VI/112. 

szám alatti 1 szobás 33 m2 alapterületű összkomfortos, az Eger, Rákóczi út 10. X/193. szám alatti 

1 szobás 31 m2 alapterületű összkomfortos, az Eger, Rákóczi út 10. X/196. szám alatti 1 szobás 33 

m2 alapterületű összkomfortos lakásokra vonatkozóan továbbra is bérlőkijelölési jogot biztosít 

a következő feltételekkel: 

a.) A bérlőkijelölési jog időtartama egy év, 2023. szeptember 01. napjától 2024. augusztus 
31. napjáig biztosított. 

b.) A bérleti jogviszony időtartama a bérlőnek a Harlekin Bábszínháznál fennálló 
jogviszony időtartama, de legfeljebb egy év lehet. 

c.) A lakbér mértéke megegyezik a bérleti díjak és a külön szolgáltatások díjai 
megállapításának szabályairól szóló 26/2009. (V. 29.) rendelet 39. § (1) bekezdés a) 
pontjában foglaltakkal, azaz a költségelvű lakbér mértékével (580 Ft/m2/hó + ÁFA –
csökkentő +növelő tényezők). 

d.) A bérlő mentesül az óvadék megfizetése, valamint a bérleti szerződés közjegyzői 
okiratba foglalása alól. 

 

Felelős: Mirkóczki Ádám polgármester megbízásából: 

Dr. Nagy-Holló Eszter Jogi és Hatósági Iroda vezetője 

Határidő: 2023. augusztus 31. 

 

2.) Eger Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Heves Vármegyei Rendőr-
főkapitányság részére az Eger, Pozsonyi u. 16/A. fszt. 3. és az Eger, Tárkányi Béla u. 1/A. II/3. 
szám alatti lakásokra vonatkozóan továbbra is bérlőkijelölési jogot biztosít a következő 
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feltételekkel: 
 

a.) A bérlőkijelölési jog időtartama - 5 évre- 2023. szeptember 1. napjától 2028. 
augusztus 31. napjáig biztosított. 

b.) A bérleti jogviszony időtartama legfeljebb a bérlőnek a Heves Vármegyei Rendőr-
főkapitányságnál fennálló jogviszony időtartama, de legfeljebb 5 év lehet. 

c.) A lakbér mértéke megegyezik az önkormányzat tulajdonában álló bérlakások 
bérbeadásának, valamint a bérleti díjak és a külön szolgáltatások díjai 
megállapításának szabályairól szóló 26/2009. (V. 29.) rendelet a 39. §. (1) bekezdés 
a) pontjában foglaltakkal, azaz a költségelvű lakbér mértékével (580 Ft/m2/ hó + ÁFA 
–csökkentő +növelő tényezők). 

d.) A bérlő mentesül az óvadék megfizetése, valamint a bérleti szerződés közjegyzői 
okiratba foglalása alól. 

 

Felelős: Mirkóczki Ádám polgármester megbízásából: 

Dr. Nagy-Holló Eszter Jogi és Hatósági Iroda vezetője 

Határidő: 2023. augusztus 31. 

3.) Eger Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az Eszterházy Károly Katolikus 

Egyetem részére az Eger, Pozsonyi u. 16/A. I/7. szám alatti lakásra vonatkozóan továbbra is 

bérlőkijelölési jogot biztosít a következő feltételekkel: 

a.) A bérlőkijelölési jog időtartama - 5 évre - 2023. szeptember 1. napjától 2028. 
augusztus 31. napjáig biztosított. 

b.) A bérleti jogviszony időtartama legfeljebb a bérlőnek az Eszterházy Károly Katolikus 
Egyetemnél fennálló jogviszony időtartama, de legfeljebb 5 év lehet. 

c.) A lakbér mértéke megegyezik az önkormányzat tulajdonában álló bérlakások 
bérbeadásának, valamint a bérleti díjak és a külön szolgáltatások díjai 
megállapításának szabályairól szóló 26/2009. (V. 29.) rendelet a 39. §. (1) bekezdés 
a.) pontjában foglaltakkal, azaz a költségelvű lakbér mértékével (580 Ft/m2/ hó + 
ÁFA –csökkentő +növelő tényezők). 

d.) A bérlő mentesül az óvadék megfizetése, valamint a bérleti szerződés közjegyzői 
okiratba foglalása alól. 

 

Felelős: Mirkóczki Ádám polgármester megbízásából: 

Dr. Nagy-Holló Eszter Jogi és Hatósági Iroda vezetője 

Határidő: 2023. augusztus 31. 

 
Mirkóczki Zita  
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Csillag Tamás 

tag 
 

                    

Tóthné Dr. Kiss-Orosz Mária 

jegyzőkönyvvezető 

 

 


